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Šťastnou cestu!

Poslední letošní 
číslo školních novin 
věnujeme hlavně 

našim deváťákům. Není 
divu - odcházejí na střední 
školu - a já bych jim za celý žákovský 
parlament chtěl popřát hodně štěstí, 
ať na naši školu vzpomínají v dobrém 
a prostě ŠŤASTNOU CESTU! A všem 
ostatním samozřejmě krásné prázdniny 
a na viděnou ve školním roce 2021/22. 
Doufejme, že proběhne bez větších 
omezení. |                              
                                                        Adam Kabát 

Končí jedna éra
tický, ale pro parlament vlastně hodně 
úspěšný školní rok 2020/2021.

DOBRŮTKY A PLÁNY 
Kromě toho, že si na rozlučce všichni 
pochutnali na domácích čokoládových 
řezech a zdravých ovocných i zelenino-
vých dobrotách, probrali také plány na 

další školní rok. Parlament 
má rozpracováno několik 
projektů, které je potřeba 
dokončit - například osvěto-
vé letáčky na toalety.
Tamča také  na párty předala 
symbolické žezlo Adamu Ka-
bátovi, dosavadnímu místo-
předsedovi, který bude příští 

rok šéfem a který už má spoustu nápadů, 
jak zefektivnit fungování parlamentu.  
Jedna éra končí, nová začíná. Tamarce za 
všechno děkujeme a doufáme, že zůsta-
neme i v budoucnu v kontaktu. | 

Žákovský parlament má za sebou 
závěrečnou oslavu. Proběhla sym-
bolicky na svátek Tamary. Tamča, 
která předsedala  parlamentu 
několik let, odchází na střední ško-

lu, a protože jsme si laskavější a obětavější 
šéfku nemohli přát, chtěli jsme jí dát něco 
na památku.  
 
DÁREČKY PRO VŠECHNY 
Dostala od nás koláž fotek, 
které připomínají napříkald 
výpravu na natáčení Star-
Dance, účast na tiskové 
konferenci se slavnými 
osobnostmi, reportáž na 
únikové hře nebo focení na 
titulní stranu časopisu sChOOL. Členové par-
lamentu jí také podepsali plakát žákovského 
parlamentu.  
Ostatně dárek si odnesli všichni účastníci 
rozlučky - jako památku na zvláštní, drama-

NÁSTUPIŠTE

Žákovský parlament čeká zlom. S odchodem deváťačky Tamarky 
Mackové, dlouholeté předsedkyně, končí jedna éra.

Pasování na nového předse-

du žákovského parlamentu spojil Adam 

se slibem, že bude pro školu makat 

podle svého nejlepšího svědomí. 

Nelíbí se nám, že se pořád musíme s někým loučit. Vloni odešla na jinou školu Eliška (na fotce) a Táňa, teď Tamča... Ale holky se prý mají dobře, a to jim přejeme.

DÁVÁME LAJK 

Tamarka předala 
žezlo Adamu  

Kabátovi, který byl 
zvolen novým  

předsedou.



Z RYCHLÍKU:

Chcete se učit v létě?
Zdarma se můžete zúčastnit letních výukových 
workshopů a dohnat, co jste nestihli během 
distanční výuky. Info: zsvrsovicka.cz.│

Nábor do kroužků
Už teď se hlaste do kroužků na příští rok. 
Například do Divadelního klubu VRŠKY. Info: 
vrskydivadelniklub.webnode.cz │                 

DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK:

Sledujeme, kdo v tom jede 
s námi. V červnu jsme kon-

trolovali Samuela Bodiše.

 
Kdy nastoupil: Na 

naši školu nastoupil v 5. třídě, 
dříve chodil do školy na Černém 

mostě. Teď jede ve vagonu označe-
ném jako 9. B. 

Kvalita jízdy:  Prý dobrá, docela mu jde 
němčina (vychází mu dvojka), nejde mu naopak 
matika.

Kam má namířeno: Na Metropolitní 
střední školu, obor kadeřník. Baví ho sledo-
vat trendy, s bratrancem se vzájemně stříhají. 
Jednou by si chtěl otevřít v Praze svůj barber.  

DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK:

Blesková kontrola provedena 
i u Jonáše Kmenta z vagónu 9. A.

Kam má namířeno: Chystá 
se jít na obor prodavač/elektrospecia-

lista. Do budoucna by si chtěl najít dobrou práci 
a založit si rodinu. |                   

DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK:
Další kontrola provedena 
i u Jennifer Mazzafero z 9. A.

Kam má namířeno:  
Její cesta vede na zdravotní školu a poté chce i na 
vysokou. Zatím má v plánu být kardiochirurgem 
a starat se lidem o srdíčka. 

Jak hodnotí jízdu: Základka podle ní 
byla opravdu fajn. Jak spolužáci, tak i učitelé jí 
každý den pomáhali nebo jí ztěžovali vstávání, ale 
nakonec prý vždycky vstala. Základní škola jí bude 
chybět. |                          
                                                Tamara Macková

Třídní učitelka 4. B Ilona Voříšková v rozhovoru shrnuje školní 
rok 2020/21. Na distanční výuce vidí i pozitiva.   

Máme za sebou hodně zvláštní školní 
rok. Souhlasíte?  
Ano, byl to hodně netradiční rok pro 

všechny lidi na celém světě. Náročný byl 
dlouhodobý omezený kontakt s lidmi i se 
světem, náročná byla i příprava na hodiny 
před monitorem. Moje domácnost se 
v distanční době změnila v improvizovanou 
třídu s bílou flipchartovou tabulí, nástěn-
kami a pomůckami, takže rodina v kuchyni 
obědvala a večeřela pod rovinnými útvary 
a základními skladebními dvojicemi.

Který předmět bylo nejtěžší 
učit na dálku?
Například geometrie. 
Na všechny ty kolmice 
a rovnoběžky, trojúhelníky, 
čtverce a obdélníky mi 
nestačila tabule – musela 
bych rýsovat na celou zeď... 
Ve vlastivědě mi chyběla obrovská mapa 
ČR, ale zvládli jsme to. Poradili jsme si. 

Co pomohlo?
Byla jsem moc ráda, že jsme si v září 
zakoupili pracovní sešity, byly prima na 
procvičování a bylo tam i srozumitelné do-
vysvětlení učiva. A ve vlastivědě byly pěkné 
barevné mapky a obrázky, takže děti mají 
ze zeměpisu moc krásné sešity, ze kterých 
se informace dobře pamatují. 

Takže vaše třída všechno bez problémů 
zvládla... 
Ve škole učím ve třech třídách, a ne všech-
ny děti se k výuce připojovaly a určitě ne 
vše bylo vždy ideální, jednou nám třeba 
zazvonil pošťák přímo do pětiminutovky. 
(smích) 

Zažila jste v online výuce ještě nějaké 
trapasy? 
Občas byl sice u monitoru někdo v pyžamu, 

ale děti byly převážně na výuku dobře 
připravené, se všemi pomůckami a materiá-
ly k procvičování, pěkně reagovaly a hlásily 
se, vzájemně se nerušily. Někdy si i samy 
vyhledaly a sdílely výuková videa. Také 
o přestávkách panovala dobrá nálada, děti 
si vyprávěly vtipy, a dokonce si prozpěvovaly.  

Řekla byste, že distanční výuka mohla být 
pro někoho i přínosem?
Pro citlivější děti mohla být příjemnější 
a klidnější než ruch ve škole. Online vyučo-

vání také bylo kratší a inten-
zivnější, děti se naučiy naplá-
novat si a rozvrhnout si čas 
na úkoly, které prý zvládaly 
samostatně, z čehož jsem 
měla ohromnou radost. 

Co dalšího vás potěšilo?
Vzhledem k tomu, že jsme 

letos nemohli podniknout téměř žádné vý-
lety, a ani školu v přírodě, byla jsem ráda, že 
alespoň přes obrazovku jsem měla možnost 
děti poznat trochu jinak, z jiného úhlu než 
ve škole. Také s rodiči jsme byli v podstatě 
v každodenním kontaktu.

Naučila jste se během distančky něco 
nového?
Zlepšila jsem se v informačních technolo-
giích. Společně s kolegyněmi jsme nejdříve 
testovaly Teamsy na sobě, v učitelské 
skupině... 

Je něco, co vám letos vyloženě nevyhovova-
lo? Co byste nerada, aby se opakovalo?
Za nejhorší období považuji rotační systém, 
kdy jsme byli týden ve škole a týden doma. 
Děti se těšily na kamarády a byly hodně 
roztěkané, a když si opět zase zvykly na 
školní režim, už zase musely zůstat doma. 
Všichni jsme byli rádi, že tento způsob života 
a výuky netrval příliš dlouho. |                     

| strana 2  | červen 2021 |  www.zsvrsovicka.cz |

Hodně 
 netradiční  

rok

POKEC NA PERÓNĚ:

„Moje domácnost  
se proměnila  

v improvizovanou 
třídu s nástěnkami.“ 

   Foto: -ab-



CO SE DĚJE NA TRATI:
Elektronická žákovská

CO SE DĚJE NA TRATI:
Sezóna výletování je tady

OSOBÁK MĚSÍCE:
1. A

Momentálně běží ve zkušebním provozu elektronická žákovská. Co 
nabízí systém zvaný Bakaláři?

Třídy teď chtějí dohnat dlouhé měsíce, kdy jsme museli být zavření 
doma, a vyrážejí do terénu. Která místa jsou nejvíc v kurzu?

Prvňáčci mají to štěstí, že jejich 
třídní učitelkou je vtipná a oso-
bitá Eva Červová. Mají také dva 
skvělé zástupce v žákovském 
parlamentu - Frantu a Adama, 
kteří se dokonce objevili na titul-
ní straně letního čísla časopisu 
sChOOL. Na focení třídy všichni 
prvňáčci dorazili se svými čer-
venými slabikáři - a díky tomuto 
nápadu vznikly opravdu veselé 
fotky.   |                            

Aplikace Bakaláři, do které nám 
v posledních týdnech učitelé 
nahrávají známky, má pozitiva 

i negativa. Dobrá je v tom, že můžu 
vidět známky dřív, než učitel(ka) řekne 
výsledky na hodině (to tedy platí jen u 
některých). A můžu průběžně sledovat 
svůj průměr, což je skvělé, protože v 

normální papírové žákovské knížce mě 
to nebaví počítat. A negativa? Když mi 
přijde pětka, tak to mamka hned vidí. 
Když jsme měli žákovskou knížku, tak 
jsem si ji mohla nechat ve škole nebo se 
na něco vymluvit. Elektronická žákovská 
se nikde zapomenout nedá. |                                    
                                        Nancy Ese Ewere        

stínu, arcivévodova unikátní střelni-
ce, střelba laserovou pistolí, zahrada 
a park, učitelské řečičky o atentátu 
v Sarajevu, medvěd Jiří, který nevylezl 
ze svého apartmánu, takže ho nikdo 
neviděl, krmení pávů, deset tisíc kroků 
splněno s přehledem, nedůvěra v ori-
entační smysl učitelek (ta cesta zpátky 
byla vážně kratší!), detektivní zápletka, 
narvaní v kupé, karty, rozbitý vlak, sdí-
lení, vyprávění, smích, příjemná únava. 
Prostě školní výlet. |             

Třeba 6. A vyrazila na Vyšehrad, 
7. B na Pražský hrad, 5. B podél 
Vltavy až do centra... Třídy 6. B 

a 8. A spojily své síly a vyrazily také 
do srdce metropole na procházku 
"Po stopách hudby". Pár dní před tím 
společně vyjely i za hranice hlavního 
města - vlakem směr Benešov a pak 
pěšky na Konopiště, zámek arcivévody 
Františka Ferdinanda d'Este a jeho 
milované manželky Žofie. Shrnuto 
v heslech: vedro, zmrzliny, hledání 

36 kilogramů papíru nasbíral 
Oliver Kodánek  
ze 4. B, a obsadil  
tak 1. místo 
ve sběru papíru.  
Na druhém místě se 
umístila Tereza Jelínková 
z 2. B a na 3. místě  
Daniel Hess ze 3. A. 

36
ČÍSLO MĚSÍCE:

VÝSTAVA MĚSÍCE:
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NÁZORY:

„Bakaláři jsou super, líbí se 

mi, že to počítá průměr  

průběžně. Vím, na čem jsem.“

„Radši mám normální  papírovou žákovskou.“

„Líbí se mi, že učitelé můžou dávat 
známky různé váhy - má to logiku.  

Z důležitých kvízů by měla mít 
známka větší váhu než třeba z mi-

nutového ústního zkoušení.“

Výstavu ke Dni matek ve vestibulu druhého 
stupně vystřídala výstava fotek kamarádů 
a přátel. Snímky vznikly jako "vedlejší pro-
dukt" focení tříd. Instalaci si můžete prohlí-

žet až do konce června. 



KOMENTÁŘ NA KOLEJÍCH: 

Jako mravenec v bludišti

NÁSTUPIŠTĚ  | číslo 10 | školní rok 2020/2021 | vyšlo 20. 6. 2021    
| měsíčník | vydavá: žákovský parlament ZŠ U Vršovického nádraží 
v Praze | tvorba: žáci a žákyně mediální výchovy | koncept a ko-
ordinace: Alena Bartošová (-ab-) | korektury: Jana Frojdo-
vá a Věra Adamová  | kontakt: nastupiste@zsvrsovicka.cz | 
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Tento školní rok byl opravdu 
divný. Byli jsme půl roku doma 
a najednou "cvak" - a šli jsme do 

školy. To nejdivnější na tom bylo to, že 

jsem se cítila divně. Jako by byl za-
čátek školního roku, jako bych šla do 
sedmé třídy. Nikoho jsem nepozná-
vala, moc jsem se s nikým nebavila 
a ani jsem neměla chuť se s někým 
bavit. Začala jsem dostávat depky 
z toho, že nemám dopsaný celý 
přírodopis a celou matematiku. Dopi-
sovala jsem si úkoly ve tři ráno a pak 
jsem byla unavená... Prostě jsem se 
cítila jako mravenec v bludišti.  
Ale pak zase "cvak" - a bylo vše cel-
kem v pohodě. Zjistila jsem, že jsem 
se sobě moc nevěnovala a myslela 
jsem jen na úkoly. Začala jsem dělat, 
co mě baví, a přitom jsem si odpo-
činula. Úkoly jsem si dělala až pak. 
A tak se můj problém vyřešil. Mrave-
nec našel cestu z bludiště. |                        
                                             Lili Nguyen

Končí hodně zvláštní školní rok, a to je důvod k bilancování. 
O shrnující komentář se postarala Lili Nguyen z 6. A.

VÝSLECH V KUPÉ SPECIÁL:
PTÁME SE DEVÁŤÁKŮ,  

JAK SE TĚŠÍ NA STŘEDNÍ

"Beru to jako nový zážitek, 
takže se těším!"

"Jsem šťastnej, že už 
nebudu na ZŠ, ale budu mít víc 

učení..."

"Hlavně jsem ráda, že od-cházím ze ZŠ. Nemám ráda 
svoji třídu, prožila jsem s ní 

tolik hrozných věcí..."

"Těším se, ale zároveň se 
trochu bojím. Bude to něco 

nového a asi bude i víc učení."

"Cítím strach, nikoho na 
střední neznám, ale na dru-
hou stranu se naučím něco 

nového do života."

"Na jednu stranu jsem smutná, 
na druhou stranu se těším."

"Začíná nová fáze života, těším se, ale zároveň vím, že mi budou chybět kamarádi 
a někteří učitelé."

Žákovský parlament ZŠ U Vršovického nádraží přeje 
KRÁSNÉ PRÁZDNINY!

Doufáme, že vás třeba i obrázek Františka Horáka z 1. B,  
který stylově zachycuje parlamentní výbor pro dobrou náladu,  

inspiruje k parádním výletům vlakem. 

Možnost vidět Grébovku nebo Vyšehrad jako na 
dlani ze střechy naší školy má jen málokdo a vždy 
je to výsada, kterou je třeba náležitě si vychutnat.  
V červnu se mohla ze střechy rozhlédnout 2. B.

HIT MĚSÍCE:

   Foto: Adéla Reslová


